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UNA JOVE GEOGRAFA 
SABADELLENCA ENS 
PARLA DEL MESTRE

Hem cregut interessant parlar del nos
tre eminent Mestre amb algún geògraf 
jove de la nostra pròpia ciutat. Heu's 
ad Assumpció Jané Renau, de vint-i-set 
anys, llicenciada en Filosofia i Lletres, 
Secdó de Geografia, per la Universität 
Autònoma de Barcelona, en el curs 
1977/78. Està treballant la tesi de Lli- 
cenciatura, conjuntament amb una com- 
panya d'estudis de Terrassa, Montserrat 
Caldés Tarrés. La investigació consisteix 
en l'anàlisi socio-geogràfica de la pobla- 
ció de Ciutat Badia.

Li preguntem si té, com suposem, 
coneixement de la persona i l'obra de 
Pau Vila. I ens diu que sí, però que ma- 
lauradamet la coneixença que en té no 
és tot el completa com ella voldria.

—Com les valores -seguim pregun- 
tan-li- des de la teva óptica d'universi- 
tària jove, la persona i l'obra de Pau 
Vila?.

—Les valoro -ens contesta- molt posi- 
tivament. Pau Vila, mitjançant la seva 
actuado i la seva anàlisi de la realitat, 
va demostrar la nécessitât de la inves
tigació geogràfica i, per tant, del treball 
del geògraf en la planificado del terri
tori. Recordo -diu- En Pau Vila en el 
diseurs que va pronunciar, ara farà un 
any, el dia del seu nomenament com a 
doctor Honoris Causa de la Universität 
Autònoma de Barcelona, induint els 
geògrafs joves, els geògrafs a la fi, a 
fer-nos valdré, a demostrar amh el nos
tre treball l'eficàcia i la nécessitât de la 
co l.laborado del geògraf en les activi- 
tats ecològiques, socials, econòmiques i 
urbanistiques.

-Els ensenyaments que vas rebre 
seguien l'empremta de Pau Vila o en 
diferien?

—Caldria recordar, potser, en aquest 
punt, que els alumnes de la primera

prom oció de geògrafs de la Universität 
Autònoma de Barcelona hem tingut 
com a mestre Enric Lluch, gran coneixe- 
dor de la vida i l'obra de Pau Vila. No 
obstant, l'enfoc geògrafic que ens van 
donar és més social que no fisic; enfoc 
de la geografia com a ciencia social, 
amb la tendencia a la desapar,i d o  de la 
compartimentació existent entre les cien- 
des socials.

I finalment, una pregunteta amb una 
mica de malicia:

—Tu estás treballant en un estudi 
sobre Ciutat Badia. Tenint en compte el 
criteri de Pau Vila sobre les creacions 
urbanistiques artificials, creus que t'hi 
donarla el vist-i-plau?

Resposta d'Assumpció Jané:
—Pau Vila es podria oposar a la 

creado d una ciutat artificial, com tam
b é  ens hi podem oposar nosaltres, però 
no cree pas que s'oposés a l'estudi d'una 
d'aquestes ciutats un cop creada, 
ja que quan existeix passa a form ar part 
de la realitat, i Pau Vila sempre dema- 
nava que s'estudiés la realitat. 1, encara 
aconsellava que s'analitzés mitjançant la 
Geografia de l'espardenya, o sigui el tre
ball de camp, i aquest métode de treball 
és bàsic en l'estudi que estem fent. A 
més, darrerament Pau Vila havia cen
trât els seus estudis en la geografia ur
bana i la nostra tesi de Llicenciatura es 
troba dins d'aquest camp d'estudi. 
Tam bé cal esmentar que investigacions 
sobre aquest tema, amb I'enfoc que la 
meva companya i jo  hi donem, son 
pràcticament inexistents.

I acaba, la nostra jove conciutadana:
—No crec que Pau Vila estés en con

tra de l'estudi d'una realitat en concret 
des d una perspectiva nova, no an aliza
da fins al moment present, sinceramene 
que hi donaría el vist-i-plau.


